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ΣΥΝ∆ΕΣΜΟΣ ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ 
 

ΠΡΑΚΤΙΚΑ Νο 95 
 ∆ΙΟΙΚΗΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ 

 
Πρακτικά:       95ο  ∆.Σ.  ΣΥΝ∆ΕΣΜΟΥ ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ 
Ηµεροµηνία: 19.09.2012 
Τόπος:             Λ. Βουλιαγµένης 224 & Αγ. ∆ηµητρίου, Αγ. ∆ηµήτριος 
 
ΠΑΡΟΝΤΑ ΜΕΛΗ  
 

1. ΖΑΧΑΡΙΟΥ ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ  

2. ΣΑΡΡΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ 

3. ΚΑΠΕΛΛΟΣ ΣΩΤΗΡΗΣ 

4. ΧΡΗΣΤΙ∆ΗΣ ΧΑΡΗΣ 

5. ΚΥΡΙΑΚΙ∆ΗΣ ∆ΗΜΗΤΡΗΣ  

6. ΑΝΕΜΟ∆ΟΥΡΑΣ ΓΙΩΡΓΟΣ  

7. ΣΑΚΚΑΣ ΘΑΝΑΣΗΣ 

Παρευρέθησαν ο κ. Σ. Ψωµάς, ο νοµικός σύµβουλος κ. Ν. Ταβουλάρης και τα µέλη κ. Χ. 
Φίλανδρος (Refusol), κ. Η. Μοναχολιάς (Exel), κ. ∆. Βαρλάµης (Fluitecnik), κ. Π. Γκίκας 
(Diginet), κ. ∆. Τιτόπουλος (Yingli),  κ. Μ. Σούρσος (Σένερς), και ο κ. Ν.Κωνσταντινιάς 
(Suntech). 
 
1. Θέµατα ηµερήσιας διάταξης 
 
Α.  Άµεσα – Επείγοντα θέµατα 

 
∆εν τέθηκαν 

  

Β. Πρόοδος εκκρεµούντων θεµάτων  
 

1ο Θέµα: Επιλογή εταιρίας προβολής και επικοινωνιακής καµπάνιας – εισήγηση 
Θ. Σακκάς - Χ. Χρηστίδης 
 
2ο Θέµα: Ενέργειες Κοινωνικής Ευθύνης – εισήγηση Θ. Σακκάς 
 
 

Γ.      Νέα θέµατα 
 
1ο Θέµα: Επικαιροποίηση ποσοτικών στόχων – αίτηµα για αναθεώρηση εθνικού 
στόχου – εισήγηση Π. Σαρρής 

  

2ο Θέµα: Καθορισµός προτεραιοτήτων αναφορικά µε τις διεκδικήσεις του ΣΕΦ 
– εισήγηση Π. Σαρρής 
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3ο Θέµα: Κατάθεση αιτήµατος ακύρωσης ΥΑ για αναστολή αδειοδοτικής  
διαδικασίας - εισήγηση Π. Σαρρής 
 
4ο Θέµα: Ανακοίνωση / πρόσκληση της ΡΑΕ για συνέχιση και ολοκλήρωση της 
δηµόσιας διαβούλευσης αναφορικά µε την αναδιοργάνωση της εγχώριας αγοράς 
ηλεκτρικής ενέργειας – εισήγηση Π. Σαρρής 
 
5ο Θέµα: Νέες αιτήσεις εγγραφής νέων µελών 

 
 
2.  Ενηµέρωση της σηµαντικότερης εισερχόµενης και εξερχόµενης αλληλογραφίας. 
 

-  Τα εισερχόµενα έγγραφα και e-mail του ΣΕΦ είναι: 
 

1. Αρ.Πρ.670α/04.09.2012 E-mail από τον κ. Ν. ∆εληγιώργη (∆έλτα Τεχνική) µε 
παρατηρήσεις επί θεµάτων που έχουν συζητηθεί σε συνεδριάσεις του ∆Σ. 
2. Αρ.Πρ.671/10.09.2012 E-mail/Επιστολή από τον κ. Βογιατζάκη (PVtech) µε θέµα 
«Εξελίξεις στην αγορά φωτοβολταϊκών», απαντήθηκε άµεσα, κάνοντας αναφορά στις 
επαφές / συναντήσεις που έγιναν από µέλη  του ∆Σ µε  διάφορους φορείς  και 
παραπέµφθηκε στο τελευταίο πρακτικό του ∆Σ στις 3.9.2012 όπου γίνεται αναλυτική 
αναφορά σε αυτές τις συναντήσεις. 
3. Αρ.Πρ.672/12.09.2012 E-mail/Επιστολή από τον κ. Θεοδώρου (SunProducts) µε 
παρατήρηση επί της πρότασης του κου Σαρρή στο ∆Σ στις 3.9.2012 για επένδυση µέρους 
των ταµειακών διαθεσίµων του συνδέσµου σε ακίνητο. 
4.  Αρ.Πρ.673/12.09.2012 Ε-mail/επιστολή από τον κο Η. Μοναχολιά (Exel group) µε 
θέµα τη προσέγγιση εγκαταστατών, προκειµένου να εγγραφούν στο σύνδεσµο. Το θέµα 
συµφωνήθηκε να τεθεί σε επόµενο ∆Σ µε εισήγηση από µέλος του ∆Σ προκειµένου να 
συζητηθεί εκτενέστερα. 
5. Αρ.Πρ.674/13.9.2012 Επιστολή από το Γενικό προξενείο της Ελλάδας στη Σαγκάη 
µε θέµα «Ε.Ε. anti-dumping έρευνα για τα φωτοβολταϊκά panels κινεζικής προέλευσης», 
εστάλη σε όλα τα µέλη. 
6. Αρ.Πρ.675/13.9.2012 Αίτηση εγγραφής στο ΣΕΦ, ως αρωγό µέλος, της εταιρίας 
«Solar Frontier Europe Gmbh». 
7. Αρ.Πρ. 676/17.9.2012 Email/επιστολή από Υπουργείο Εξωτερικών / ∆/νση 
επιχειρηµατικής ανάπτυξης, µε θέµα «Επιχειρηµατικές αποστολές στη Κορέα στο 
πλαίσιο του κοινοτικού προγράµµατος Gateway», εστάλη σε όλα τα µέλη. 
8. Αρ.Πρ. 677/18.9.2012 Αίτηση εγγραφής στο ΣΕΦ, ως τακτικό µέλος, της εταιρίας 
«Smart Construction». 
9. Αρ.Πρ. 678/19.9.2012 Επιστολή κου Ν.Ταβουλάρη µε θέµα «Εισήγηση αναφορικά 
στην αίτηση ακύρωσης ΥΑ και την αναστολή εκτέλεσης αυτής». 
  
- Τα εξερχόµενα έγγραφα και e-mail του ΣΕΦ είναι: 
 
1. Αρ. Πρ. 529/18.09.2012 Επιστολή στον Υφυπουργό ΠΕΚΑ κο Παπαγεωργίου µε 
θέµα «Προτάσεις νοµοθετικών ρυθµίσεων για τα φωτοβολταϊκά». 
 

 
3. Ενηµέρωση από τον Ταµία της ταµιακής κατάστασης του ΣΕΦ / συνδροµές µελών 

 / διαγραφή µελών για οφειλή συνδροµής. 
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α. Το ταµείο του ΣΕΦ (στην Alpha Bank) σήµερα 19.09.2012 είναι 109.779, 
28€,  στην Πειραιώς 90.000 € σε προθεσµιακό λογαριασµό και 6.580 € 
ανοιχτά και στην Εθνική 90.000€ σε προθεσµιακό λογαριασµό και 6.260 € 
ανοιχτά. ́ Ητοι σύνολο ταµείου ΣΕΦ: 302.619, 28 €. 
β. Οι οφειλές του ΣΕΦ προς τρίτους, που εγκρίνονται οµόφωνα από το ∆Σ  
είναι: 0 € 
γ. Οι οφειλές του ΣΕΦ προς το συµβαλλόµενο  προσωπικό είναι: 0 €  . 
δ. Εισπράξεις από το προηγούµενο ∆.Σ.03.09.12: 2.000 € (1 τακτικό  µέλος) 
ε. Οι ληξιπρόθεσµες οφειλές των τακτικών και αρωγών µελών είναι: 0€.  
στ. Άλλα έσοδα του ΣΕΦ 0 € 

 
Ανανεώθηκαν οι 2 προθεσµιακοί λογαριασµοί έως την 11.11.2012. 

 
4. Έναρξη συζήτησης επί των θεµάτων της ηµερήσιας διάταξης 

 
Α.  Άµεσα – Επείγοντα θέµατα 

 
∆εν τέθηκαν 

  

Β. Πρόοδος εκκρεµούντων θεµάτων  
 

1ο Θέµα: Επιλογή εταιρίας προβολής και επικοινωνιακής καµπάνιας – εισήγηση 
Θ. Σακκάς - Χ. Χρηστίδης 
Εισήγηση:  Μετά την έγκριση, στο ∆Σ στις 03.09, να τρέξει διαδικασία συλλογής 
προσφορών από εταιρίες προβολής, οι κ. Σακκάς και Χρηστίδης, από την οµάδα 
εργασίας, παρουσίασαν τα αποτελέσµατα της διαδικασίας αυτής στο ∆Σ.  
Το ∆Σ, µετά από τη συζήτηση σχετικά µε τα αποτελέσµατα του spec, αποφάσισε 
οµόφωνα να συνεχίσει και να ενισχύσει τη συνεργασία του Συνδέσµου µε την 
εταιρία που ήδη συνεργάζεται, τη Foresight. Εγκρίθηκε οµόφωνα από το ∆Σ το 
αρχικό σχέδιο ενεργειών που πρότεινε η εταιρία. Οι κύριοι Σακκάς και Χρηστίδης 
θα επικοινωνήσουν µε την Foresight για να καταρτίσουν λεπτοµερές και αναλυτικό 
σχέδιο ενεργειών (action plan). Συµφωνήθηκε ακόµη να δίδεται από τη Foresight 
κάθε µήνα αναλυτικός κυλιόµενος τετραµηνιαίος προϋπολογισµός των ενεργειών για 
έγκριση. 
 
Στη συζήτηση προέκυψε και το θέµα της διαρκούς παρακολούθησης της παραπάνω 
εκστρατείας και για το λόγο αυτό το ∆Σ αποφάσισε να ενεργοποιήσει την 
καταστατική πρόβλεψη για πρόσληψη διευθυντή γραφείου, καθώς και την 
πρόσληψη ενός υπευθύνου δηµοσίων σχέσεων που θα στηρίξει την εν λόγω 
εκστρατεία. Ο κ. Καπέλλος ανέλαβε τη σύνταξη της περιγραφής θέσης για τα εν 
λόγω άτοµα ώστε να προκηρυχθούν οι θέσεις. 
 
2ο Θέµα: Ενέργειες Κοινωνικής Ευθύνης – εισήγηση Θ. Σακκάς 
Εισήγηση :  Στα πλαίσια της ανάθεσής από το ∆Σ, της οργάνωσης ενεργειών 
κοινωνικής ευθύνης υπάρχει µια σειρά προτάσεων που θα µπορούσαµε να 
προωθήσουµε προκειµένου να σταθεί ο σύνδεσµος µας δίπλα σε ανθρώπους που µας 
έχουν ανάγκη.  
Συνοπτικά αναφέρονται: 
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- Συγκέντρωση χρηµατικού ποσού από το προσωπικό των εταιριών - µελών και 
διάθεση του ποσού σε ιδρύµατα (Χαµόγελο του Παιδιού, Παιδικά Χωριά SOS, 
Κιβωτός του Κόσµου, κτλ) 
- Εθελοντική αιµοδοσία 
- Συγκέντρωση διαφηµιστικών από τα µέλη και διάθεσή τους σε ιδρύµατα 

Αφού συζητήθηκαν οι προτάσεις αυτές και άλλες που προτάθηκαν κατά τη 
συζήτηση, συµφωνήθηκε να ξανασυζητηθεί το θέµα σε επόµενο ∆Σ για να 
προσδιοριστούν συγκεκριµένες ενέργειες και ο τρόπος εφαρµογής τους. 
 

Γ.      Νέα θέµατα 
 
1ο Θέµα: Επικαιροποίηση ποσοτικών στόχων – αίτηµα για αναθεώρηση εθνικού 
στόχου – εισήγηση Π. Σαρρής 
Εισήγηση: Οι ποσοτικοί στόχοι διείσδυσης Φ/Β έως το 2020 που έχουν κατά 
καιρούς διατυπωθεί από τον ΣΕΦ χρήζουν περαιτέρω κοστολόγησης και 
τεκµηρίωσης. Θα πρέπει επίσης να διαµορφωθούν οι απαραίτητες βιώσιµες 
συµµαχίες για την επίτευξή τους. Είναι απαραίτητη η άµεση επαναξιολόγηση του 
στόχου του ΣΕΦ για το 2020, η αποτίµηση του κόστους που θα επιφέρει στους 
Έλληνες καταναλωτές, η τεκµηρίωση της τεχνικής δυνατότητας επίτευξής του και η 
αποτίµηση της επίδρασης της αιτούµενης αναθεώρησης του εθνικού στόχου στο 
ενεργειακό µείγµα. Το ∆Σ συµφώνησε να υποστηριχθεί (αφού κοστολογηθεί και 
τεκµηριωθείτεχνοκρατικά) στόχος 6 GW για το 2020. Τα επιπλέον 3,8GW θα πρέπει 
να προέλθουν κατά προτεραιότητα από τη διεύρυνση του µεριδίου των ΑΠΕ στην 
ηλεκτροπαραγωγή, µε προοδευτική παύση λειτουργίας των απαρχαιωµένων και 
εξαιρετικά ρυπογόνων λιγνιτικών µονάδων. Μερίδιο είναι δυνατόν να προέλθει και 
από τα αιολικά και όποια άλλη µορφή ενέργειας δε µπορεί να επιτύχει το στόχο ο 
οποίος έχει τεθεί µε τη σχετική υπουργική απόφαση. 

 

2ο Θέµα: Καθορισµός προτεραιοτήτων αναφορικά µε τις διεκδικήσεις του ΣΕΦ 
– εισήγηση Π. Σαρρής 
Εισήγηση: Λόγω της κρισιµότητας της τρέχουσας περιόδου είναι απαραίτητος ο 
άµεσος καθορισµός προτεραιοτήτων σε σχέση µε τα διάφορα αιτήµατα που 
διατυπώνονται κατά καιρούς από τον ΣΕΦ. Προτείνεται να προταχθούν (1) η 
αναθεώρηση του εθνικού στόχου και (2) η εγγυοδοσία για τη διατήρηση σε ισχύ των 
οριστικών προσφορών σύνδεσης για όλες τις ΑΠΕ. Το (1) θα επιτρέψει τη 
διατήρηση µιας βιώσιµης αγοράς τα προσεχή χρόνια και το (2) θα λύσει το γόρδιο 
δεσµό του «θεωρητικού» κορεσµού των δικτύων. Η άµεση υπογραφή της ΥΑ για το 
local content (επίσης θέµα προτεραιότητας) φαίνεται ότι ήδη δροµολογείται. 
Οµόφωνα το ∆Σ συµφώνησε µε την εισήγηση του κ. Σαρρή ότι, τα παραπάνω πρέπει 
να αποτελούν προτεραιότητα στην όποια επικοινωνία γίνεται τόσο από µέρους των 
µελών του ∆Σ όσο και των µελών του συνδέσµου γενικότερα.  
 
 
3ο Θέµα: Κατάθεση αιτήµατος ακύρωσης ΥΑ για αναστολή αδειοδοτικής  
διαδικασίας - εισήγηση Π. Σαρρής 
Εισήγηση: Η διάκριση η οποία εισάγεται από την πρόσφατη ΥΑ στη µεταχείριση 
που οφείλει να επιφυλάσσει ο ∆ιαχειριστής σε αιτήµατα >1MW σε σχέση µε τα 
µικρότερα είναι αντίθετη προς την υφιστάµενη νοµοθεσία και το σύνταγµα. 
Προτείνεται η άµεση διερεύνηση της δυνατότητας ανάληψης δράσης για την 
ακύρωση της εν λόγω ΥΑ (υπάρχει συγκεκριµένη προθεσµία για την άσκηση του 
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σχετικού δικαιώµατος). Μετά την εισήγηση του κου Σαρρή, τον λόγο έλαβε ο 
Νοµικός Συµβούλου κος Ταβουλάρης, ο οποίος εξήγησε αναλυτικά στο ∆Σ τη 
διαδικασία κατάθεσης αίτησης ακύρωσης και αίτησης αναστολής στο ΣτΕ, τους 
πιθανούς χρόνους ορισµού συζήτησης και το γεγονός ότι (σε µία γενικότερη 
προσέγγιση) το ΣτΕ είναι φειδωλό στην ακύρωση υπουργικών αποφάσεων. 
∆ιευκρίνισε ότι αυτή τη στιγµή ζητούµενο  για τον ΣΕΦ  είναι να εκδοθεί θετική 
απόφαση επί της αίτησης αναστολής, δεδοµένου ότι η αίτηση ακύρωσης θα 
συζητηθεί µετά πάροδο τουλάχιστον 3 ετών. Αναφέρθηκε σε θέµατα εννόµου 
συµφέροντος, αναφέρθηκε στους λόγους για τους οποίους είναι δυνατό να ακυρωθεί 
µία Υπουργική Απόφαση και συνέχισε εξειδικεύοντας ποιοι από τους λόγους αυτούς 
θα µπορούσαν να οδηγήσουν το ∆ικαστήριο και σε ακύρωση της προσβαλλόµενης. 
Τέλος τόνισε ότι ενώ δε χωρεί αναστολή εκτελέσεως πράξεων αρνητικού 
περιεχοµένου, η νοµολογία του ΣτΕ, µετρίασε την άκαµπτη αυτή ρύθµιση δεχόµενη, 
ότι δύνανται να ανασταλούν αρνητικές πράξεις µε θετικά αποτελέσµατα για το 
διοικούµενο. 
Το ∆Σ µε 6 ψήφους υπέρ (κ.κ. Σαρρής, Καπέλλος, Ανεµοδουράς, Χρηστίδης, 
Κυριακίδης, Σακκάς) και 1 κατά (κ. Ζαχαρίου), αποφάσισε όπως προβεί άµεσα στην 
αίτηση ακύρωσης της συγκεκριµένης ΥΑ. Ο κ. Ζαχαρίου  αιτιολόγησε την αρνητική 
του ψήφο λέγοντας ότι το ρίσκο να αντικαταστήσει το ΥΠΕΚΑ την εν λόγω ΥΑ µε 
κάποια δυσµενέστερη για την αγορά είναι σηµαντικό ενώ θα µπορούσε ο σύνδεσµος 
να εκθέσει επικοινωνιακά την προχειρότητα του ΥΠΕΚΑ στη σύνταξη της ΥΑ 
χωρίς να προβεί στην αίτηση ακύρωσης. 
 
4ο Θέµα: Ανακοίνωση / πρόσκληση της ΡΑΕ για συνέχιση και ολοκλήρωση της 
δηµόσιας διαβούλευσης αναφορικά µε την αναδιοργάνωση της εγχώριας αγοράς 
ηλεκτρικής ενέργειας – εισήγηση Π. Σαρρής 
Εισήγηση: η ΡΑΕ ξεκίνησε τη δηµόσια συζήτηση σχετικά µε τα απαιτούµενα µέτρα 
και ενέργειες, καθώς και τα ενδεδειγµένα χρονοδιαγράµµατά τους, για τη συνολική 
αναδιοργάνωση και αποτελεσµατική λειτουργία της εγχώριας αγοράς, εν όψει της 
εφαρµογής αφ’ενός των ρυθµίσεων της Τρίτης Ενεργειακής ∆έσµης, αφ’ ετέρου του 
Ενιαίου Μοντέλου Ευρωπαϊκής Αγοράς (Target Model), στο χρονικό ορίζοντα του 
2014. Παρατηρήσεις /προτάσεις για τη συγκεκριµένη διαβούλευση θα πρέπει να 
σταλούν το αργότερο έως τη ∆ευτέρα 1 Οκτωβρίου 2012. Αφού λάβει τις 
παρατηρήσεις/ προτάσεις των συµµετεχόντων, η ΡΑΕ θα προχωρήσει σε µια πρώτη 
επεξεργασία και κωδικοποίησή τους, και θα τις παρουσιάσει ολοκληρωµένα σε µια 
ηµερίδα/δηµόσια συζήτηση, που θα οργανώσει η ίδια, περί τα µέσα Οκτωβρίου. 
Στην ηµερίδα αυτή θα δοθεί η ευκαιρία τόσο στην ίδια τη ΡΑΕ, όσο και στους 
συµµετέχοντες στην εγχώρια αγορά, να αναπτύξουν και να εξειδικεύσουν τις 
σχετικές προτάσεις τους, αλλά και να συζητήσουν αναλυτικά και να ανταλλάξουν 
επιχειρήµατα και απόψεις, σε µία απολύτως αναγκαία προσπάθεια συνθετικής και 
βέλτιστης αντιµετώπισης του κρίσιµου αυτού θέµατος.  
Οµόφωνα αποφασίσθηκε, ο κ. Ψωµάς να ετοιµάσει draft κείµενο για τη 
διαβούλευση το οποίο θα σταλεί στο ∆Σ για τυχόν παρατηρήσεις έως  τις  26.9. 
  

5ο Θέµα: Νέες αιτήσεις εγγραφής νέων µελών 
 

 Ο κ. Χρηστίδης έκανε εισήγηση για τα νέα µέλη που έχουν αιτηθεί  να εγγραφούν 
στον ΣΕΦ. 
 
Τα µέλη τα οποία πήραν θετική γνωµοδότηση οµόφωνα από το ∆Σ είναι οι εταιρίες:  



Σελ. 415 
    
 
 

1. Solar Frontier Europe Gmbh, αρωγό µέλος 
2. Smart Construction, τακτικό µέλος 

 
Οι παραπάνω αιτήσεις προωθούνται δια µέσου ηλεκτρονικού ταχυδροµείου µαζί µε 
το παρόν πρακτικό στη ΓΣ, σε όλα τα µέλη της Αστικής Εταιρίας, προς ενηµέρωσή 
τους. 

 
5. Προσδιορισµός τόπου και χρόνου της επόµενης συνεδρίασης του ∆.Σ. 
 
Η επόµενη τακτική συνεδρίαση του ∆.Σ., θα πραγµατοποιηθεί τη ∆ευτέρα 08 Οκτωβρίου  
2012 και ώρα 17:30 στα γραφεία του συνδέσµου Λ. Βουλιαγµένης 224 & Αγ .∆ηµητρίου, 
Αγ. ∆ηµήτριο, στο 2ο όροφο.   
 
 
 
Μη υπάρχοντος άλλου θέµατος λύεται η συνεδρίαση αφού υπογραφεί το παρόν Πρακτικό. 
 

 
 

ΑΘΗΝΑ,  19.09.2012 
 
 
 
 

Ο Πρόεδρος  Ζαχαρίου Αλέξανδρος  
 
Ο Αντιπρόεδρος    Σαρρής Παναγιώτης  
 
Ο Γραµµατέας   Καπέλλος Σωτήρης   
 
Ο Ταµίας    Χρηστίδης Χάρης   
 
Ο Αναπληρωτής Γραµµατέας Σακκάς Θανάσης   
 
Ο Αναπληρωτής Ταµίας  Ανεµοδουράς Γιώργος  

        
Μέλος     Κυριακίδης ∆ηµήτρης 


